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PROTOKOŁ Nr XV/08 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 14 lutego 2008 roku 
 
 

W sesji udział wzięli: 
a/ czternastu radnych Rady Gminy         -  nie obecny: K. Olech 
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak 
c/ Z-ca Wójta                                          -  Tadeusz Bejnarowicz  
d/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik 
e/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski 
f/  Radca Prawny                                   -   Beata Sadowska 
g/  Dyrektor GOK                                   -  Grażyna Chojnowska 
h/  Dyrektor Zespołu Szkół                    -   Sławomir Miluski 
i/  Dyrektor Sz. P. w Gogolewie             -  Iwona Warkocka 
j/   Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.      -   Elżbieta Fryckowska  
k/ Dyrektor Sz. P. w Motarzynie             -  Gabriel Konkel 
l/ Kierownik OPS                                    -  Krystyna Szustak  
ł/ Przedstawiciel Pomorskiej Izby 
   Rolnej                                                  -  Eugeniusz Krycki  
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

       2. Sprawozdanie Wójta z dzia łalności między sesjami oraz z wykonania uchwa ł. 
       3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady  za 2007 rok: 
            a/ Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
            b/ Komisji Rewizyjnej, 
            c/ Komisji Budownictwa, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego.  
        4. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a/ nieodpłatnego przejęcia na własność z zasobu Agencji Nieruchomości 
Rolnych do zasobu mienia komunalnego gminy Dębnica Kaszubska, 
b/ zmiany uchwały Nr XL/234/2006 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
03.02.2006r. w sprawie zasad udostępniania sal sportowych, obiektów 
sportowych i pomieszczeń szkolnych stanowiących własność gminy Dębnica 
Kaszubska i oddanych w trwały zarząd szkołom publicznym z terenu gminy, 
c/ zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w 
Dębnicy Kaszubskiej, 
d/ ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w tabeli miesięcznych 
kwot wynagrodzenia zasadniczego oraz porozumienia w sprawie warto ści 
jednego punktu w złotych w jednostkach organizacyjnych gminy, 
e/ uchwalenia regulaminu wynagradzania i przyznawania dodatku 
mieszkaniowego nauczycielom, dla których organem prowadzącym jest gmina 
Dębnica Kaszubska, obowiązującego w roku 2008, 
f/ uchwalenia „Programu współpracy gminy Dębnica Kaszubska z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2008 r”, 
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g/ wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie gminy Dębnica Kaszubska 
oraz dalszego postępowania z nimi, 
h/ ustanowienia pomników przyrody , 
i/  utworzenia użytków ekologicznych, 
j/ przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska dla terenu 
położonego w rejonie miejscowości Dębnica Kaszubska, Grabin, Krzywań, 
Skarszów Górny gmina Dębnica Kaszubska, 
k/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu „Pó łnoc II” położonego w miejscowości Dębnica 
Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska, 

          l/ uchwalenia budżetu na 2008 rok  
          ł/ planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2008 rok, 
          m/ planów pracy Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska na 2008 rok, 
        5. Interpelacje radnych. 

 6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
 7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji. 

        8. Zamknięcie obrad.       
 
Przebieg sesji: 
 
Ad.1 
 
a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
             
b/ 
  

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformowa ł, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosi o zdjęcie z porządku obrad pkt. 4 l  
z uwagi na brak opinii komisji. 
Radny L. Młyński zwrócił się z pytaniem czy na dzisiejszej sesji planowane jest 
podjecie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i 
przedszkoli niepublicznych o uprawnieniach szkó ł publicznych. 
Wójt Gminy prosi o ujecie w porządku obrad punktu dotyczącego przyjęcia Planu 
zbywania i zamiany nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. Ponadto 
poinformował, że uchwała w spawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
szkół i przedszkoli niepublicznych o uprawnieniach szkó ł publicznych nie będzie 
podejmowana na dzisiejszej sesji. Jest to uchwa ła związana z budżetem i będzie 
przyjmowana na sesji budżetowej. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz z zarządził głosowanie nad zdjęciem  
z porządku obrad pkt. 4l – podjecie uchwały budżetowej na 2008 r. 
W wyniku głosowania pkt. 4l został zdjęty z porządku obrad jednogłośnie /14 za/. 

 



 3

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad ujęciem w pkt. 8 
porządku obrad przyjęcie Planu zbywania i zamiany nieruchomości na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska. 
W wyniku głosowania przyjęcie Planu zbywania i zamiany nieruchomości na terenie 
Gminy Dębnica kaszubska zostało wprowadzone do porządku obrad w pkt. 8 
jednogłośnie /14 z/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem 
porządku obrad po wprowadzonych zmianach. 
W wyniku głosowania porządek został jednogłośnie przyjęty jednogłośnie /14 za/. 
  

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz w związku z nieobecnością 
Zastępcy zaproponował powołanie sekretarz obrad. Na sekretarza zaproponowa ł 
Radną Agnieszkę Łomża. 
Radna Agnieszka Łomża wyraziła zgodę na pełnienie funkcji sekretarza. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad kandydaturą. 
W wyniku głosowania kandydatura zosta ła przyjęta /13 za, 1 wstrzymujący. 
Sekretarzem obrad została Radna Agnieszka Łomża. 
 
c/  
 
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokół został przyjęty jednogłośnie (14 za). 
 
 
Ad 2   
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 01 stycznia 2008 r. do 13 
lutego 2008r. / sprawozdanie stanowi za łącznik Nr 1 do protokołu/.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem 
Wójta. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem dotyczącym środków na budowę  
i utrzymanie dróg w okresie programowania. 
Wójt poinformował, że był na spotkaniu i uzyskał informację, że na ten cel na ten cały 
okres 25 gmin z rejonu słupskiego będzie przeznaczone 20 mln. zł. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, w sprawie remontu tzw. „Domu 
Ludowego” w Budowie, czy nie lepiej budować od [początku niż go remontować. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że ten temat należy obecnie 
pozostawić bez dyskusji, jak będzie mowa o uchwałach budżetowych to do tematu 
się wróci. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że budynek jest ponad stu letni. Si łą rzeczy wymaga remontu. 
Ten temat przewija się od poprzedniej kadencji. Jeżeli jest możliwość to pisze się 
programy. Sam ma dużo obaw w tym zakresie. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że po wejściu do Unii 
Europejskiej miały być duże środki na wyrównywanie poziomu życia miedzy 
regionami.  
Z informacji jakie są podawane w mediach Polska ma otrzymać 800 miliardów 
pomocy, więc w przeliczeniu na mieszkańców gminy winniśmy dostać ok. 20 mln. zł. 
Z tego co słyszy to wynika, że te biedne gminy będą nadal biedne. Uważa, że 
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przydział środków zależy od siły przebicia. Jako mieszkaniec czuje się 
zdegradowany i rozgoryczony. 
Więcej uwag Radni nie wnieśli do sprawozdania Wójta Gminy. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zamkną dyskusje nad sprawozdaniem 
Wójta.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł o złożenie sprawozdania  
z wykonania uchwał za okres od poprzedniej sesji. 
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 01 stycznia do 13 lutego 2008 r.  
w imieniu Wójta Gminy przedstawiła Iwona Wójcik - Sekretarz Gminy / załącznik Nr 2  
do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zamknął dyskusję. 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że pan Eugeniusz 
Krycki – przedstawiciel Pomorskiej Izby Rolnej w Słupsku prosił o głos przed 
przystąpieniem do omawiania dalszego porządku obrad i oddaje mu teraz g łos. 
Eugeniusz Krycki poinformował, że gmina Dębnica Kaszubska należy do 3 gmin  
w powiecie słupskim gdzie przyjęto najwyższe stawki dla rolników. Uważa, że łatwo 
się rządzi czyimiś pieniędzmi. Uważa, że jest to skok na kasę rolników. Jego 
zdaniem podatek dla rolników w przeciągu ostatnich lat wzrósł o 250% a pozostały o 
10%. Uważa, że jeżeli stosowane są maxymalne stawki dla rolników, to dla 
pozostałych mieszkańców winno się także przyjąć to samo kryterium. Zauważył, że w 
gminie średnia wydajność szacowana jest w wysokości 3 tony z 1 ha. Radni winni 
także pamiętać, że nasz teren objęty był suszą i rolnicy osiągnęli niskie plony. 
Wysokość ceny żyta nie jest podyktowana z uwagi na plony lecz na jego brak na 
naszym rynku. Zauważył, że rolnicy odchodzą z uwagi na niskie ceny w skupie od 
hodowli trzody chlewnej. Jego zdaniem Rada Gminy podejmując takie działania dąży 
do całkowitego upadku hodowli. Zwróci ł także uwagę na fakt, że wielu rolników 
zaciągnęło kredyty na odbudowę gospodarstw i dosprzętowienie. Jego zdaniem 
najlepiej działalność rolniczą likwidować. Jako rolnik wolałby nie mieć dopłat do 
produkcji a mieć zagwarantowane wyższe ceny płodów rolnych. Uważa, że dopłaty 
nie rekompensują wydatków. Uważa, że w latach 90-tych rolnikom żyło się dużo 
lepiej. 
W imieniu Pomorskiej Izby Rolnej wnioskuje o obniżenie stawki ceny żyta 
przyjmowanej do wymiaru podatku rolnego.     
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że w tej sprawie wpłynęło 
pod koniec grudnia 2007 roku pismo do Rady Gminy i Wójta / za łącznik Nr 3 do 
protokołu/. Na to pismo wspólnie z Wójtem udzielił odpowiedzi /załącznik Nr 4 do 
protokołu/.  Zastanawia się dlaczego w stosunku do jego osoby pan Krycki używa 
agresywnego tonu. Rada Gminy nie jest organem uchwa łodawczym. Rada Gminy 
rozpatruje projekty uchwa ł, które przedstawia Wójt Gminy. 
Wójt Gminy zauważył, że ceny żywca wieprzowego w kraju  to jest porażka. Sytuacja 
w tym zagadnieniu zmienia się jak w kalejdoskopie. Został zablokowany eksport na 
wschód, obowiązuje wolna sprzedaż. Na terenie naszej gminy zawsze obowiązywała 
stawka maxymalna. Weszliśmy w opłaty środowiskowe. Z chwilą otwarcia granic do 
Polski sprowadza się każdą ilość produktów rolnych. Jest także członkiem 
Pomorskiej Izby Rolniczej. Wcześniej członkowie nie zorganizowali się w celu 
negocjacji stawek do podatku rolnego. My też byśmy chcieli być lubiani. Zdajemy 
sobie sprawę, że nikt nie lubi płacić podatków. Rada Gminy może obniżyć stawki, 
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jednak należy pamiętać, że Gmina przyjęła na siebie zobowiązania z których musimy 
się wywiązywać. Musimy realizować nowe zadania. Nie wyobraża sobie by Gmina 
tkwiła w martwym punkcie. Obecnie zbieramy środki na inwestycje w zakresie 
poprawy warunków ekologicznych na terenie Gminy tj. na budowę sieci 
kanalizacyjnej.  Mieszkańcy domagają się uporządkowania tego tematu. Do 2009 
roku musimy uporządkować sprawy związane z gospodarką wodno-ściekową na 
terenie gminy. Mieszkańcy winni czuć się odpowiedzialni za ochronę środowiska, 
gdyż to na nich ciąży obowiązek zbytu nieczystości. Wszyscy powinni być świadomi 
tego, że tak się kraje jak materii staje. Uważa, że w rolnictwie nie powinno się opierać 
na jednej formie produkcji. Wie także, że każde gospodarstwo małotowarowe, które 
skorzysta ze wszystkich dopłat może uzyskać je w wysokości 1.200 zł do jednego ha. 
Przyjmując najwyższą stawkę kierowano się tym, ze na terenie gminy duża część 
gruntów jest w posiadaniu osób nie z terenu naszej gminy. Uwa ża, że nie 
powinniśmy robić im prezentu, a oni najwięcej na tym by skorzystali. Jeżeli chodzi  
o naszych rolników to mogę udzielić im pomocy w inny sposób.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że jeżeli rolnikom tak dobrze 
było w latach 90–ych to dlaczego rolnicy nie zawiązali żadnej spółki, która zajmowała 
by się przetwórstwem mięsa. 
Radny L. Młyński nadmienił, że Pan Krycki jako były radny zna terminy 
podejmowania uchwał podatkowych i zaprasza na posiedzenia, gdy te tematy są 
uzgadniane i omawiane. 
Radny P. Pałubicki poinformował, że za przyjęciem tak wysokich stawek 
podatkowych przemawiały argumenty podane przez Wójta. Uważa, że należy jak 
najszybciej uporządkować gospodarkę wodno - ściekową na terenie gminy. Nie 
zgodzi się z tym, że podatek dla rolników wzrósł w przeciągu 15 miesięcy o 250 %. 
Zwrócił także uwagę na fakt, że nie ma także innej możliwości ściągnięcia kwot  
z ANR. W Motarzynie także ma ziemię klasy III i płaci takie same podatki jak inni 
rolnicy i zgadza się z taką decyzją.  
E. Krycki zauważył, że 8 lutego było w Urzędzie Gminy szkolenie prowadzone przez 
PIR oraz posiedzenie komisji wspólnych uważa, że  można było zaprosić rolników  
i ten temat oraz inne sprawy nurtujące rolników przedyskutować. 
Wójt poinformował, że w tym dniu był w Sądzie i nie mógł uczestniczyć w tym 
szkoleniu. Jeżeli rolnicy poczuli się dotknięci to ich bardzo przeprasza, ale teraz są 
takie czasy, że nawet za porozrzucane torebki foliowe ludzie są skłonni pozywać do 
Sądu.  Ponadto zauważył, że każda działalność jest związana z ryzykiem. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz odnośnie zgłoszonego wniosku przez 
Pana Kryckiego zauważył, ze w obecnej chwili nie ma takiej możliwości. Także 
uważa, że z tym problemem winni przyjść wcześniej i nie wykorzystali tego. 
Jednocześnie poinformował, że te stawki także były analizowane i podjęto decyzję, 
która jest zapisana w protokole, że Wójt Gminy w szczególnych sytuacjach będzie 
stosował umorzenia I raty podatku dla rolników.  Uważa, że 25 % to wcale nie jest 
mało. Każdy ponosi jakieś ryzyko w działalności, nikt nie jest w stanie przewidzieć co 
go spotka za rok. 
Radna I. Tkaczyszyn zauważyła, że Skarbnik tłumaczył, że obniżając wysokość 
stawek podatkowych wpłyniemy na obniżenie dotacji od państwa. 
Skarbnik poinformował, że obniżenie stawki ceny żyta przyjmowanej do podstawy 
podatku rolnego skutkuje obniżeniem wysokości subwencji wyrównawczej, na której 
wysokość wpływ ma także wydane decyzje administracyjne Wójta o umorzeniach i 
przesunięciach podatkowych. 
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Radna I. Tkaczyszyn stwierdziła, że z informacji jakie posiada w maju ubieg łego roku 
była podjęta ustawa, z której wynika, że to nie ma wpływu na wysokość subwencji. 
Radny P. Palubicki stwierdził, że Rada dużo na ten temat dyskutowała i dała 
przyzwolenie Wójtowi na umarzanie I raty podatku rolnego. Z żadnej ulgi natomiast 
rolnicy nie mogą korzystać przy płaceniu czynszu dzierżawnego. 
S. Dawidowski – rolnik – Sołtys wsi Gogolewko uważa także, że stawki podatkowe 
dla rolników najbardziej zosta ły podniesione. W łasnej ziemi ma mało, ponad 100 ha 
dzierżawi z ANR. Rolnikom w takiej sytuacji jak on jest bardzo ciężko. Cena ziemi 
obecnie jest bardzo wysoka. Przy małym areale trudno utrzymać się na rynku. Jeżeli 
chodzi o pieniądze unijne to zauważył, że bardzo ciężko je otrzymać z uwagi na 
wymogi stawiane przez Unię. Uważa także, że w latach 90-ych żyło mu się lepiej. 
E. Krycki stwierdził, że rolnikom wstyd pisać podania o umorzenia, a jest to związane 
z tym, że nazwiska podatników którym umorzono podatek umieszczane są w 
gablocie do publicznej wiadomości. Uważa, że władza jest winna temu, że rolnicy nie 
wykupili masarni, mleczarni na cele produkcyjne. Ceny by ły zbyt wysokie i nie było 
ich stać. Uważa, że nie robiono nić by ratować miejscowe rolnictwo. Prosi by 
zapraszać przedstawicieli Pomorskiej Izby Rolniczej na posiedzenia komisji.  
Radca Prawny sądzi, że w ciągu roku podatkowego można zmienić stawki 
podatkowe z korzyścią dla podatnika. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zaproponowa ł, by przedstawiciele PIR 
umówili się na spotkanie, na którym wspólnie zostaną omówione problemy rolnictwa 
na terenie gminy. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że bardzo łatwo można wszystkich obrazić, ale zwrócił 
się z pytaniem, czy Pan Krycki ma jakiś inny sposób na ściągnięcie opłat. 
R. Stus – Przewodniczący Rady Powiatu w Słupsku stwierdził po wysłuchaniu 
dyskusji, że rolnicy to obecnie zupełnie inna grupa społeczna. Przedstawiają inny 
tryb myślenia i argumentowania. Są  ostrymi przeciwnikami w rozmowie i potrafią 
używać argumentów w obronie swoich spraw. Sam także wie jak to jest  
z korzystaniem z funduszy Unijnych. Jako Dyrektor Szpitala też jest benificjentem 
tych środków. W jego przypadku jest zadowolony, gdyż otrzymał środki na 
wykończenie  
i oddanie do użytku szpitala, którego budowa trwa zbyt d ługo. Sądzi, ze te środki 
zostaną wykorzystane i szpital wreszcie zostanie oddany do użytku. Jest także 
dobrej myśli i sądzi, że w kraju wreszcie dojdzie do normalności i, że środki które 
powinny trafiać na wyrównywanie szans między regionami będą trafiały do tych 
jednostek, które naprawdę ich potrzebują. Podziękował za zaproszenie i przeprosi ł, 
że z uwagi na inne obowiązki opuści już posiedzenie sesji.  
Skarbnik Gminy zapoznał Radnych ze stawkami cen żyta przyjmowanych do 
wymiaru podatku rolnego od 2001 roku.  
 
Ad 3 
 
      Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności komisji za 2008 rok. 
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji za 2007 rok / załącznik Nr 6 do 
protokołu/. 

 



 7

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem 
Komisji. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania Komisji.  
 
b/ 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas przedstawił sprawozdane 
z działalności Komisji za 2007 rok. / załącznik Nr 7 do protokołu/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem 
Komisji. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania Komisji 
 
c/ 
 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Leszek Młyński przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji za 2007 rok 
/załącznik Nr 8 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
Ad 4 
 
a/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie nieodpłatnego 
przejęcia na własność z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia 
komunalnego gminy Dębnica Kaszubska. .  
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 9 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 30.01.2008  r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Wójt Gminy przedstawił lokalizacje oraz plany w stosunku do wnioskowanych 
działek. 
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.  
 
b/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmiany uchwały Nr 
XL/234/2006 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 03.02.2006r. w sprawie zasad 
udostępniania sal sportowych, obiektów sportowych i pomieszczeń szkolnych 
stanowiących własność gminy Dębnica Kaszubska i oddanych w trwały zarząd 
szkołom publicznym z terenu gminy. .  
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 10 do 
protokołu). 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 04.02.2008  r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radny M. Mnich stwierdził, że mówiąc Radnym na komisji, ze ościenne gminy nie 
mają zróżnicowania w stawkach wprowadzono nas w b łąd. Każda Gmina ma stawki 
zróżnicowane jako przykład przytoczył gminę Słupsk i Kobylnica.  Prosi o ponowne 
przeanalizowanie stawek i wprowadzenie zróżnicowania w stawce za korzystanie  
z sali dla młodzieży ponadgimnazjalnej. Uważa, że ta sala jest jedynym miejscem 
gdzie ta grupa naszego środowiska może się spotkać. Wiele opinii dotyczących 
korzystania z tej sali opartych jest na opowieściach, gdyż rzadko który z Radnych był 
na tej sali podczas zajęć dodatkowych. 
Radny M. Mnich postawił wniosek by stawkę wyjściową przy korzystaniu z sali 
gimnastycznej przy Gimnazjum ustalić w wysokości 40 zł a w § 4 który ma 
brzmienie  „Z opłat, o których mowa w § 3, zwolnieni są uczniowskie kluby 
sportowe, działające na terenie Gminy Dębnica Kaszubska” dodatkowo 
dopisać „młodzież ponadgimnazjalna  i zrzeszona w stowarzyszeniach  ponosi 
opłatę w wysokości 50% stawki wyjściowej”. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz stwierdził, że sądził, że ten zapis obejmuje 
wszystką młodzież w tym także młodzież ponadgimnazjalną. Intencją Rady nie jest 
utrudnianie dostępu młodzieży starszej do korzystania z sali. 
Radny M. Mnich zauważył, że zapis obejmuje młodzież gimnazjalną i szkół 
podstawowych zrzeszoną w klubach sportowych, pozosta łej młodzieży nie obejmuje. 
Wójt zauważył, że mamy młodzież uczącą się i nie uczącą, jak ten temat 
doprecyzować. Proponuje by projekt uchwały zdjąć z porządku obrad i do następnej 
sesji doprecyzować zapisy. 
Sekretarz Gminy stwierdziła, że jest to nowe spojrzenie na projekt uchwa ły. Także 
uważa, że należy ten projekt zdjąć z obrad sesji i po wnikliwym przedyskutowaniu 
przedstawić na kolejną sesję. 
Skarbnik Gminy proponuje by Radni przyjęli projekt uchwały w proponowanym 
brzmieniu a na kolejnej sesji wprowadzić aneksem zmiany. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz postawił wniosek, by z porządku 
obrad wycofać omawiany projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie wniosku o zdjęcie  
z porządku obrad projektu uchwa ły jako dalej idącego. 
W wyniku głosowania projekt uchwała została zdjęty z porządku obrad  /13 za, 
1 przeciw/. 
 
c/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zamiaru 
przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Dębnicy 
Kaszubskiej. .  
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 11 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 30.01.2008  r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radna U. Frankowska ponownie zgłasza wątpliwości, czy decydując się na takie 
rozwiązanie w oświacie nie przybędzie nowych etatów. 
Radna J. Karaś podtrzymuje stanowisko Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki  
i uważa, że przedszkole musi być oddzielone od szkoły. Obecnie jest to sztuczny 
twór. Działalność przedszkolna musi być oddzielona od działalności szkolnej. Uważa, 
że w związku z dużym zapotrzebowaniem na usługi przedszkolne konieczne jest 
przekształcenie tej placówki. 
Radny P. Pałubicki natomiast zwrócił się z pytaniem czy w szkole w wyniku 
reorganizacji będzie mniej etatów. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że przedszkole powinno 
funkcjonować samodzielnie. Koszty na pewno wzrosną. Dojdą nowe etaty. Koszty 
utrzymania tej placówki zostaną nam przedstawione. Jest wiele spraw, które 
wymagają doprecyzowania między innymi co z odprawami dla zatrudnionych tam 
osób czy sprawa otwarcia tej placówki w wakacje i ferie.  
Sekretarz zauważyła, że tak jak była mowa jest to pierwszy etap, który zostaje 
uruchamiany. Podejmując tę uchwałę nie podejmujemy żadnej wiążącej decyzji. To 
jest dopiero początek. Będziemy analizować wszystkie aspekty. Zatrudnieni tam 
pracownicy nic nie stracą gdyż dostana przeniesienia. W stosunku do nich nie ma 
żadnego ryzyka. 
E. Fryckowska – Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kaszubskiej zwróciła uwagę, że 
przedszkole jest nieczynne w okresie wakacji przez 6 tygodni. W pozosta łym okresie, 
tak jak i w ferie oraz innych dniach wolnych od zajęć szkolnych działa na zasadzie 
dyżuru.  W czasie tegorocznych ferii z przedszkola korzysta ło 20 dzieci. Przy 
reorganizacji na pewno nie da się zapewnić ciągłego funkcjonowania tej placówki. 
Nie ma takiej możliwości. Na pewno przez 1 miesiąc przedszkole będzie musiało być 
zamknięte na głucho.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że przekształcenie placówki 
rozbija się o 2 tygodnie otwarcia. Uważa, że należy się później zastanowić jak tę 
sprawę najkorzystniej rozwiązać. Proponuje przyjąć uchwałę. 
E. Fryckowska zauważyła, że można wprowadzić zmiany do statutu. 
Sekretarz Gminy  natomiast stwierdzi ła, że wprowadzenie dyżurów jest niezgodne  
z obowiązującymi przepisami. 
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /13 za, 1 wstrzymujący/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 
 
d/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie ustalenia 
najniższego wynagrodzenia zasadniczego w tabeli miesięcznych kwot 
wynagrodzenia zasadniczego oraz porozumienia w sprawie warto ści jednego punktu 
w złotych w jednostkach organizacyjnych gminy . .  
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 12 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 30.01.2008  r. i uzyska ł 
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pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Sekretarz przypomniała, że głównym założeniem tej uchwały jest likwidacja 
dodatków motywacyjnych w jednostkach budżetowych. 
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 30 do protokołu. 
 
e/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
regulaminu wynagradzania i przyznawania dodatku mieszkaniowego nauczycielom, 
dla których organem prowadzącym jest gmina Dębnica Kaszubska, obowiązującego 
w roku 2008, . .  
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 13 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 30.01.2008  r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Sekretarz poinformowała, że projekt uchwały przeszedł całą procedurę i został 
uzgodniony ze związkami zawodowymi.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /11 za, 1 przeciw,  
2 wstrzymujące/./. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 31 do protokołu. 
 
f/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie uchwalenia 
„Programu współpracy gminy Dębnica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi  
i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2008 r”,. .  
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 14 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 08.02.2008  r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Sekretarz poinformowała, że projekt uchwały został uzgodniony z Forum Organizacji 
Pozarządowych. Głównym założeniem jest realizacja niektórych zadań z zakresu 
kultury fizycznej i kultury masowej w formie konkursów. Zgodnie z ustaleniami 
kalendarz imprez zostanie opracowany w terminie późniejszym i przedłożony Radzie 
do zaopiniowania. 
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Wójt zauważył, ze Stowarzyszenia są cennym partnerem. Nie należy utrwalać 
funkcjonujących stereotypów „my” i „oni”.  W Stowarzyszeniach skupia się aktywna 
część mieszkańców. Uważa, że środki które będą wydatkowane w formie konkursów 
będą wykorzystane efektywniej.   
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem w jakiej wysokości gmina musi 
zabezpieczyć środki na realizację zleconych zadań. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz  wyjaśnił, że na tym etapie nie określamy 
środków.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za /. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 
 
g/ 
 

 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie wyłapywania 
bezdomnych zwierząt na terenie gminy Dębnica Kaszubska oraz dalszego 
postępowania z nimi  . .  
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 15 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 30.01.2008  r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za /.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 33 do protokołu. 
 
h/ 
 

 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustanowienia 
pomników przyrody. .  
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 16 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 30.01.2008  r. i uzyskał 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za /.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 34 do protokołu. 
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i/ 
 

 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie utworzenia użytków 
ekologicznych. .  
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 17 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 30.01.2008  r. i uzyskał 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /12 za, 2 przeciw /.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 35 do protokołu. 
 
j/ 
 

 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska dla terenu po łożonego w obrębie Dębnicy 
Kaszubskiej.   
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 18 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 04.02.2008  r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Wójt Gminy poinformował, że studium planuje się opracować dla terenów położonych 
od Dębnicy Kaszubskiej w stronę Grabina, Skarszewa Górnego i Krzywania. 
Natomiast opracowanie miejscowego planu zagospodarowania terenu zostanie 
zlecone tylko dla naszych 2 działek.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz stwierdzi ł, że Radni na posiedzeniu komisji 
zadecydowali, że studium tak samo jak plan ma być opracowane tylko dla naszych 
działek. 
Sekretarz poinformowała, że w studium chcemy koncentrować się na naszych 
działkach, ale nie chcemy zamykać innym inwestorom możliwości i chcemy 
przeanalizować cały ten teren. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosi o podanie kosztu za opracowanie 
studium dla całego terenu z uwzględnieniem naszego wkładu w to przedsięwzięcie. 
Wójt uważa, że należy także przeanalizować otoczenie naszych działek. 
Radca Prawny zauważyła, że granice ustala rada w uchwale odnośnie planu 
natomiast przy studium nie. Studium nie jest tak zobowiązujące jak plan. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz złożył wniosek o uzupełnienie zapisu 
w § 1 o zapis  „działki oznaczone nr ewidencyjnym gruntu 1177/3 i 12/2”.      
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
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Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły  
z uwzględnieniem zgłoszonego wniosku. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /13 za, 1 przeciw /.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 
 
k/  
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
„Północ II” położonego w miejscowości Dębnica Kaszubska gmina Dębnica 
Kaszubska, 
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 19 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 04.02.2008  r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz złożył ponowił wniosek   
o uzupełnienie zapisu w § 1 o zapis  „działki oznaczone nr ewidencyjnym 
gruntu 1177/3 i 12/2”.      
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły  
z uwzględnieniem zgłoszonego wniosku. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za /.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 37 do protokołu. 
 
l/ 
 
 Projekt uchwały zdjęty z obrad. 
 
 
ł/ 
 

 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2008 rok.  
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 20 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 04.02.2008  r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za /.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 38 do protokołu. 
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m/ 
 

 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł sekretarza obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie planów pracy Komisji 
Rady Gminy Dębnica Kaszubska  na 2008 rok.  
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 21 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 04.02.2008  r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za /.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 
/14.00 – posiedzenie opuścił Radny Ireneusz Kuziak/. 
 
Ad 5 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosi ł Radnych  
o składanie interpelacji. 
Radni nie złożyli żadnych interpelacji. 
 
Ad 6 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
S. Jank – Radny Rady powiatu podziękował Wójtowi za wzór widokówki 
przedstawiającej gminę Dębnica Kaszubska oraz podjęcie decyzji o wydaniu 
monografii Dębnicy Kaszubskiej. Uważa, że przy wydaniu tej pozycji należy ubiegać 
się o pozyskanie środków od sponsorów. 
Radna I. Tkaczyszyn zwraca się z prośba o poprawienia stanu dróg na osiedlu  
w Gogolewie. Uważa, że te drogi należy utwardzić. 
Radny L. Młyński prosi o informacje dotyczące umowy najmu na lokal mieszkalny 
przez rodzinę Łańko z Budowa. Radna U. Frankowska ponownie zwróciła uwagę na 
bałagan panujący przy koszach na odpady segregowane. By ła obietnica, że 
pracownicy interwencyjni będą dbać o porządek i nie jest realizowana. Prosi także  
o informacje dotyczące budowy ulic na osiedlu Zajęcza. 
Radna J. Karaś zwróciła uwagę na stan żywopłotu rosnącego w centrum Dębnicy 
Kaszubskiej przy Ośrodku Pomocy Społecznej. Prosi o uporządkowanie tego terenu 
tj. przycięcie krzewów, usuniecie niepotrzebnej ziemi. Uważa, że należy tam 
podnieść krawężnik. 
Radny R. Knitter  prosi o informacje w sprawie zawierania umów na wywóz 
nieczystości stałych przez mieszkańców Gminy. 
Radny M. Mnich prosi o naprawę drogi gminnej między jego posesją a „kaplicą 
Jehowych” . Teren się zapadł, jest bardzo dużo dziur. Użytkownicy kaplicy są 
zainteresowani partycypowaniem w kosztach naprawy drogi.  
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Radna J. Karaś prosi o informację w sprawie byłej stacji paliw ORLEN, czy zostały 
podjęte kroki w celu przejęcia tego terenu, czy są jakieś prawne środki by właściciela 
przymusić do przekazania tego terenu. 
 
Ad 7 
 
 Wójt Gminy w odpowiedzi na zapytanie Radnej I. Tkaczyszyn wyjaśnił, że  
w obecnej chwili w trakcie remontu jest droga w Maleńcu. W Gogolewie z uwagi na 
dużą ilość korzystających osób z dróg osiedlowych będziemy także utwardzać 
gruzem. Docelowo jako piorytet w I kolejności będziemy chcieli utwardzić betonem. 
W odpowiedzi na zapytanie Radnego L. M łyńskiego odnośnie umowy z Panią Łańko 
wyjaśnił, że to mieszkanie jest przeznaczone dla pracowników s łużby zdrowia. 
Umowa najmu była na Panią Cichosz. Córki trochę przespały termin. Ta sprawa 
mogła być już załatwiona. Obecnie temat jest porządkowany, jednak data zawarcia 
umowy nie może być antydatowana. Umowa została już zawarta. Z uwagi na brak 
zainteresowania z ich strony nie ma ona ciągłości. 
Odnośnie spraw związanych z wnioskami zgłoszonymi przez Radną Frankowską 
wyjaśnił, że bałagan jest ciągle na ul. Słonecznej. Staramy się utrzymywać porządek  
wokół tych śmietników w miarę mozliwości. Temat przyjmuje do wiadomości. 
Odnośnie budowy ulic na osiedlu Zajęcza wyjaśnił, że te drogi będą wykonywane w 
pierwszej kolejności. Żałuje, że o tak małe środki można aplikować na budowę dróg. 
Trzymamy rękę na pulsie. Zapewnił, że ulica Zajęcza w tej kadencji zostanie 
wykonana na pewno. Jeżeli zaś chodzi o ulice boczne to w ramach posiadanych 
środków. W następnej kolejności planuje się budowę ulicy Sawickiej. 
W odpowiedzi na wnioski zgłoszone przez Radną J. Karaś poinformował, że temat 
uporządkowania terenu przy Ośrodku Pomocy Społecznej zostanie zrealizowany. 
Żywopłoty już bardzo rzadko funkcjonują w naszym środowisku. Odnośnie terenu po 
stacji benzynowej poinformował, że brak z ich strony zainteresowania tą sprawą. Na 
nasze zapytania nie otrzymujemy odpowiedzi. Teren mają w wieczystym 
użytkowaniu. Tego terenu na pewno nam nie przekażą, nie ma z ich strony woli 
zbycia. Sądzi, że będą chcieli zbyć w drodze przetargu.  
W sprawie zgłoszonej przez Radnego R. Knitter poinformowa ł, że w urzędzie jest 
pełne rozeznanie w sprawie podpisanych umów. Wiemy kto ma z kim zawarte 
umowy. Nagminną bolączką jest podrzucanie śmieci. W tym zakresie mamy trochę 
przeprowadzonych kontroli. W okresie wiosennym kontrole zostan ą nasilone. 
Na wniosek Radnego M. Mnicha poinformowa ł, że temat jest także znany Zarządowi 
Dróg Wojewódzkich. Jest to droga inwestycja, najlepszym rozwiązaniem z uwagi na 
powstające tam atrakcyjne osiedle domków mieszkaniowych by ła by budowa 
chodnika (ok. 500 m). Zobaczymy na ile uda się zrealizować to zadanie. 
W odpowiedzi na wniosek Radnego M. Szumskiego poinformowa ł, że ten temat 
zostanie przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych zgodnie z kompetencją. 
  

Następnie Wójt Gminy odczytał podziękowanie, które wpłynęło od 
organizatorów „zabawy choinkowo – karnawałowej dla dzieci niepełnosprawnych” 
 / załącznik Nr 22 do protokołu/. 

 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej złożył protokoł z przebiegu przeprowadzonych kontroli  
w Szkołach Podstawowych w Dębnicy Kaszubskiej, Motarzynie i Gogolewie. 
Zapoznał Radnych z wynikami kontroli / protoko ł z kontroli załącznik Nr 23 do 
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protokołu/. Ponadto poinformował, że na jego ręce wpłynęły pisma od Dyrektorów 
Szkół  
w Dębnicy Kaszubskiej i Motarzyna ustosunkowujące się do wyników kontroli . 
Zapoznał Radnych z treścią tych pism /załącznik Nr 24 i 25 do protokołu/.  
Przewodniczący Rad Marian Adamowicz otworzył dyskusje nad protokołem. 
Sekretarz Gminy uważa, że wiele uwag, które zostały zawarte w protokole nie nadaje 
się do wykorzystania w dalszej pracy, nie można z nich wyciągnąć żadnych 
wniosków. Uważa, że komisja nie powinna stawiać takiego zarzutu jak: „nie jest 
realizowany program nauczania”. Jej zdaniem nie jest kompetencją komisji . Inne 
wnioski także są zbyt ogólne np. „za godziny których nie realizuje ma p łacone” – nie 
można tego zweryfikować. Jednocześnie podkreśliła, że jest zadowolona  
z funkcjonowania szkół i współpracy z tymi placówkami. 
Wójt Gminy zauważył, że członkowie Komisji Rewizyjnej to nie są inspektorzy NIK 
czy biegli księgowi. Jest wdzięczny za przeprowadzone kontrole i włożoną pracę. 
Obecnie zweryfikujemy zapisy i ustalimy czy porównania są trafne. Sądzi, że komisja 
nie miała złych intencji i wszystko zostanie wyjaśnione. Niektóre porównania 
ciekawe. Komisja Rewizyjna ma obowiązek przeprowadzać kontrole. Sądzi, że te 
doświadczenia przydadzą się w przyszłości. Ocena ma być obiektywna. Nie można 
dopuścić do naruszenia dyscypliny budżetowej w szkołach. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz stwierdził, że członkowie Komisji nie 
powinni wypowiadać się o poziomie dydaktycznym, gdyż od tego są specjaliści. 
Wójt poinformował, że na następną sesję przygotuje szczegółową odpowiedź,  
w której ustosunkuje się do spraw poruszonych w protokole. Zwróci ł także uwagę na 
fakt, że nauczyciel na całym etacie winien przepracować 18 h dydaktycznych  
i powinien mieć jak najmniej zastępstw.  
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem czy nauczyciele języka polskiego opuszczają 
dużo godzin.. 
Radny B. Rebas stwierdził, że w szkole w Dębnicy Kaszubskiej brakuje etatu dla 
polonisty i matematyka. 
Radna J. Karaś uważa, że nadgodzin powinno przyznawać się nauczycielom 
sprawdzonym.  
Radny B. Rębas stwierdził, że rozumie fakt, że funkcję Dyrektora pełni się, ale sądzi, 
że nic nie stoi na przeszkodzie by zawrzeć umowę na czas określony. Prosi by nie 
odbierać tej kontroli na zasadzie, że chciano wytykać błędy. Może niektóre zapisy  
w protokole zostały źle sformułowane. Odnośnie funkcjonowania świetlic 
poinformował, że zgodnie z przepisami powinny sprawować nadzór nad dziećmi od 
chwili przyjazdu dzieci do placówki do czasu rozpoczęcia lekcji oraz od chwili 
ukończenia zajęć lekcyjnych do czasu wyjazdu ze szkoły. Nie powinny tam 
przebywać dzieci z powodu nie odbywania się zajęć lekcyjnych z uwagi na 
nieobecność nauczyciela. Ceni nauczycieli, wie ile trudu kosztuje ta praca, ale 
uważa, że źle się dzieje jeżeli my z budżetu dajemy 45% na oświatę. Wskazujemy 
gdzie można szukać pieniędzy chociaż nie twierdzi, że nie są w błędzie. Pensja 
nauczyciela obejmuje 40 h pracy w tym 18 h dydaktycznych tygodniowo i za to 
musimy płacić. 
Radna J. Karaś uważa, że kontrola została przeprowadzona rzetelnie. Nie zgadza się 
w sprawie stanowiska, w stosunku do świetlic. Uważa, że lepiej by dzieci w czasie 
nieobecności nauczyciela lepiej przebywały na świetlicy niż miały zastępstwo  
z nauczycielem nie realizującym tego przedmiotu. Zauważyła także, że chyba  
w latach poprzednich Rada Gminy podjęła taką decyzję, że zamiast płacić 
nauczycielom za każde zastępstwo, to lepiej dzieci odsyłać do świetlic. 
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Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz stwierdzi ł, ze takich ustaleń nigdy 
nie było. Jest także tego zdanie, że lepiej dzieci odesłać na świetlicę niż realizować 
temat z nieprofesjonalistą. Na temat ilości zatrudnianych osób w świetlicy nie będzie 
dyskutował. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem dlaczego poloniści i matematycy mają tyle 
zastępstw. 
E. Fryckowska – Dyrektor Sz. P w Dębnicy wyjaśniła, że w chwili obecnej nie ma 
tego problemu. Kontrola objęła swoim zasięgiem czas, w którym odbywały się 
wycieczki oraz inne wyjazdy np. do teatru, kina, basen.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz stwierdził, że dobrze się stało, że komisja 
zwróciła uwagę na sprawę zastępstw. 
Radna J. Karaś zwróciła uwagę, że komisja przyglądała się działalności jako 
społecznicy a nie jako fachowcy. W obecnych czasach każdy porównuje i odnosi się 
do innych, każdy ma swoje zdanie. 
E. Fryckowska podkreśliła, że w okresie ostatnich 2 lat zatrudni ła 9 nowych młodych 
nauczycieli. Zwróciła także uwagę na to, że nie zawsze te osoby sprawdzi ły się. Woli 
dbać o kadrę doświadczoną a zwłaszcza w obecnych czasach gdy są pod 
obstrzałem rodziców, którzy wiele wymagają i żądają.  
Przewodniczący rady Marian Adamowicz stwierdzi ł, że ta kontrola będzie Wójtowi na 
pewno pomocna, część zastrzeżeń przyjmie, prosi by nie traktować jako złośliwość. 
Co do godzin nadliczbowych to uważa, że ich ilością nie można przesadzać. 
Jednocześnie prosi Panią Dyrektor o informację jak wyliczyła koszt ogrzewania 1m2 , 
gdyż ta rozbieżność pomiędzy informacją zawartą w protokole, a w wyjaśnieniu 
Dyrektora jest bardzo duża. 
E. Fryckowska poinformowała, że do wyliczeń brała następujące dane: cena zakupu 
opału + płaca palacza : kubaturę. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz za słuszne uważa stwierdzenie, że 
sprzątaczki nie powinny sprzątać w czasie trwania nauki w placówce.  
Radny P. Pałubicki zauważył, że na świetlice jest przyznane 90 h, zgodnie z tym na 
świetlicach powinny być zatrudnione 2 opiekunki. Uważa także, że 2 świetlice nie 
muszą funkcjonować po 1400. Do zastępstw z matematyki nie ma zastrzeżeń. Jeżeli 
chodzi o język polski to 36 godzin było nieobecnych niezrealizowanych a nadgodziny 
były realizowane. Do pracy sprzątaczek zastrzeżeń komisja nie wnosi. 
E. Fryckowska zauważyła, że Dyrektorem nie koniecznie trzeba być na okres 
kadencji, nie raz wystarczy 1 rada pedagogiczna i można nim nie być. Odnośnie 
liczby osób zatrudnionych w świetlicach wyjaśniła, że na 1 opiekuna nie może 
przypadać więcej niż 25 dzieci. 
G. Konkel – Dyrektor Sz. P. w Motarzynie uważa, że dobrze się stało, że zostały 
dostrzeżone problemy szkół. Cieszy go fakt, że zauważono fakt braku sal 
gimnastycznych przy szkołach w Gogolewie i Motarzynie.  Zwraca się z prośbą do 
Rady by podjąć inicjatywę budowy sali gimnastycznej w Gogolewie i Motarzynie. 
Liczy na poparcie radnych w tej sprawie.  
Sekretarz Gminy poinformowała, że po otrzymaniu protokołu zostało zorganizowane 
spotkanie z Dyrektorami szkół . Protokoł zostanie dokładnie przeanalizowany  
i przedyskutowany w celu wyciągnięcia wniosków. 
Radna J. Karaś zwróciła uwagę na fakt, że przy omawianiu protokołu skupiono 
uwagę na brakach i niedociągnięciach, nikt natomiast nie zwraca uwagi na 
działalność Szkoły w Gogolewie. Szkoła jest mała i funkcjonuje bez zastrzeżeń. 
Uważa, że funkcjonowanie małej szkoły wcale nie jest łatwe. Część osób pracuje bez 
dodatkowych wynagrodzeń i z dużą pasją. 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że przy ocenie należy brać pod 
uwagę specyfikę szkoły, ilość uczniów. W małych miejscowościach łatwiej dotrzeć do 
rodziców.  Im większa miejscowość tym współpraca z rodzicami gorzej się układa. 
Radny B. Rębas uważa, że z uwagi na koszty utrzymania placówek dużo 
samorządów dąży do ograniczenia liczby szkół na swoim terenie. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił także uwagę na trudności małych 
placówek w zatrudnianiu dobrych specjalistów do tych szkół dla uczniów klas 
starszych. 
Wójt Gminy zauważył, że kontrola jest naturalną funkcją samorządu. Przy 
zatwierdzaniu arkuszy organizacyjnych na rok szkolny 2008/2009 we źmie pod uwagę 
zgłoszone w trakcie kontroli zastrzeżenia. Największy jego niepokój budzi system 
grzewczy w Szkole w Dębnicy Kaszubskiej. Należy jak najszybciej przeprowadzić 
jego modernizację. Podziękował także za wskazanie w zakresie wyróżnienia. 
Nadmienił, że rodzice posyłają   dzieci do szkól w Słupsku i tego także nie można 
nikomu zabronić. Cieszy się z faktu, ze o wszystkim się mówi. Ma nadzieję, że będą 
wyciągane wnioski na przyszłość i nie będzie się powielać tych samych błędów.  
 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformowa ł, że do biura 
Rady wpłynęło pismo Społecznego Komitetu Budowy Sali Gimnastycznej  
w Motarzynie w sprawie zawiązania się takiego komitetu. Zapoznał z treścią tego 
pisma / załącznik Nr 26/.  
Radny B. Rębas podkreślił, ze jest to słuszna inicjatywa. 
 
Ad 8 
 

Marian Adamowicz – Przewodniczący Rady poprosił Sekretarz obrad 
Agnieszkę Łomża o przedstawienie planu zbywania i zamiany nieruchomości na 
terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 08.02.2008 r. 
Sekretarz obrad Agnieszka Łomża przedstawiła Plan zbywania i zamiany 
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /załącznik Nr 27 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 08.02.2008  r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące Planu zbywania i zamiany nieruchomości na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska .  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad Planem z dnia 08.02.2008 r..  
           W wyniku głosowania plan nabywania i zamiany nieruchomości na 
terenie Gminy został przyjęty jednogłośnie   (13 za).    
 
Ad 9 
 

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1610 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
 
                                                                                                                                                                                                   
Protokołowała:                                                                               Przewodnicz ący                                     
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                               Rady Gminy 
                                                                                                     / -/ Marian Adamowicz 
    

 


